

No. Rujukan : PBBPP.UKK.100-2/1/2(18)
Tarikh : 18 April 2024

KENYATAAN MEDIA

PENANG HILL FESTIVAL 2024 (PHF2024): MERAIKAN ALAM, BUDAYA, PENDIDIKAN & MUZIK

Acara tahunan yang dinanti-nantikan, *Penang Hill Festival (PHF)* kembali dari **19 hingga 21 Julai 2024**, menjanjikan pengalaman yang berharga dan mendidik untuk pengunjung. Sejak pelancarannya pada tahun 2018, *Penang Hill Festival* telah berkembang dari satu kekuatan ke satu kekuatan, menyatukan perniagaan, komuniti bukit, ahli akademik, artis dan peminat alam semula jadi dalam meraikan keindahan pelbagai budaya di Bukit Bendera.

Acara kemuncak tahun ini termasuk *Penang Hill Songwriting Competition with the theme "Penang Hill - A Treasured Gem"*, yang dianjurkan dengan kerjasama *Cadenza Music & Performing Arts Academy* yang akan menyediakan platform untuk bakat tempatan yang bercita-cita tinggi untuk mempamerkan bakat dan kreativiti muzik mereka. Pemenang dipilih akan dijadikan sebagai lagu tema rasmi Bukit Bendera, yang akan didengari oleh pengunjung untuk tahun-tahun akan datang.

Pertandingan ini terbuka kepada semua rakyat Malaysia berumur 15 tahun dan ke atas, menggalakkan penyertaan merentasi spektrum genre muzik yang mencerminkan kekayaan budaya Malaysia. Penyertaan adalah percuma, ia akan menawarkan platform inklusif untuk pemuzik baru bagi mempamerkan bakat dan semangat mereka. Ini memberi peluang besar kepada bakat tempatan untuk menyinar, mempamerkan kreativiti mereka sambil mengetengahkan warisan budaya yang pelbagai dan intipati muzik Pulau Pinang yang tercinta.

Juara akan menerima RM3,000, Naib Juara RM1,500, Tempat Ketiga RM800, dan tiga (3) Anugerah Kecemerlangan, masing-masing diiringi piala dan sijil pencapaian untuk pemenang. Tempoh pendaftaran pertandingan adalah dari **18 April hingga 17 Jun 2024**, dan penyerahan lagu akan diterima dari **18 Jun hingga 31 Julai 2024**. Semua pemuzik dan bakat baru digalakkan untuk menyertai pertandingan ini.

"*Penang Hill Festival* tahun ini mempunyai pertambahan istimewa, menyuntik rasa segar dan intipati kepada festival itu sambil kami meraikan bakat dan muzik," kongsi YAB Tuan Chow Kon Yeow, Ketua Menteri Pulau Pinang. "Selain daripada pelbagai aktiviti, pengenalan *Penang Hill Songwriting Competition* menggariskan komitmen PBBPP untuk menggalakkan bakat dan menyediakan mereka dengan platform untuk mempamerkan kreativiti mereka".

Di samping pertandingan, PHF2024 menjanjikan pelbagai program menarik, termasuk Ceramah, Jelajah Penemuan Warisan dan Alam Semula Jadi, Pameran, Bengkel Fotografi, dan **"Music on the Hill – East meet West"** yang dinanti-nantikan pada **21 Julai 2024**. Festival ini bertujuan untuk mempertingkatkan pendidikan warisan dan biodiversiti sambil memupuk penghargaan yang lebih mendalam terhadap kepentingan budaya dan ekologi Bukit Bendera.

Para hadirin juga akan menikmati persembahan hebat dari bakat tempatan seperti **Penang Youth Orchestra**, menonjolkan kehebatan muzik muda, dan **Sada Borneo**, sebuah kumpulan muzik Malaysia yang ditubuhkan di Pulau Pinang pada 2013. Terdiri daripada enam ahli dari pelbagai negeri di Malaysia, Sada Borneo menggabungkan tradisi, moden, unsur etnik dan alam semula jadi untuk mencipta bunyi baharu untuk muzik Malaysia. Kumpulan ini meraih populariti kerana mewakili Malaysia dalam **AXN's Asia's Got Talent 2015**, berjaya ke peringkat **Separuh Akhir**, dan disiarkan di 20 negara di seluruh Asia. Sada Borneo juga telah menerima pelbagai anugerah berprestij.

Antara sorotan utama **PHF2024** yang lain ialah ceramah bernas yang memfokuskan kepada topik utama seperti transformasi menakjubkan Bukit Bendera dan isu mendesak mengenai perangkap hidupan liar haram di Rizab Biosfera Bukit Bendera (PHBR). Ceramah ini menampilkan penceramah jemputan yang dihormati: **Yang Berhormat Tuan Wong Hon Wai**, EXCO Pelancongan & Ekonomi Kreatif Negeri Pulau Pinang; **Dato' Cheok Lay Leng**, Pengurus Besar Perbadanan Bukit Bendera; **Lngeshwary A/P Bhaskaran**, Pengurus Bahagian Perancangan dan Pembangunan Projek; **Ar. Ong Jin Cheng**, Pengarah Arkitek LLA Sdn. Bhd.; dan **Dr. Beh May Ting**, Ketua Program Sejarah & Pengajian Wilayah di Penang Institute, yang akan mengetuai perbincangan untuk ceramah **"Revitalising Penang Hill: Unveiling the Hill's Remarkable Transformation"**.

Sementara itu, **Tan Poai Ean**, Penguasa Taman Negara Pulau Pinang; **Dr Nadine Ruppert**, Pensyarah Kanan Pusat Pengajian Sains Biologi, Universiti Sains Malaysia; dan **Kanda Kumar**, Penasihat dan Ahli Kehormat Persatuan Pencinta Alam Malaysia Cawangan Pulau Pinang; dan **Dr. Yang Kok Lee**, Pegawai Projek Kanan Pejabat Rizab Biosfera Bukit Bendera, akan memberikan pandangan berharga dan penyelesaian yang berpotensi untuk melindungi ekosistem halus bukit itu dalam ceramah **"The Impact of Illegal Wildlife Trapping: A Silent Threat to Penang Hill Biosphere Reserve's Ecosystem"**.

Juga, sertai kami untuk sesi ceramah yang menceritakan **"Memories of Penang Hill"** menampilkan penceramah yang dihormati **Ahmad Chik**, **Linda Batten** dan **Dr. V Rajananda** yang akan berkongsi naratif peribadi mereka, menawarkan pandangan unik tentang masa lalu dan masa depan ikonik ini mercu tanda. **Allen Tan Heng Poe**, Pengarah Urusan The Habitat Penang Hill akan membimbing perbincangan yang menarik ini.

Untuk menyelidik lebih mendalam rahsia biodiversiti Rizab Biosfera Bukit Bendera dan meneroka rancangan menarik untuk masa depan bukit itu, para hadirin boleh Melawati **Pameran Penang Hill Biosphere Reserve & Summit Area Concept Master Plan Exhibition** bersama **Penang Hill Photo Exhibition** di **Gate House** yang mempamerkan foto yang menggambarkan kekayaan sejarah dan usaha pemuliharaan Bukit Bendera.

Selain itu, peminat alam semula jadi boleh menyelami pengalaman seperti berjalan kaki berpandu di sepanjang **Laluan Viaduct**, **Laluan Moniot**, dan **Laluan Warisan Crag** yang menawarkan peluang untuk menerokai kekayaan sejarah serta kepelbagaian flora dan fauna Bukit Bendera.

Keluarga dengan kanak-kanak berumur lima hingga 15 tahun boleh melibatkan diri dalam **Junior Rainforest Exploration** yang direka untuk memupuk rasa ingin tahu dan semangat terhadap alam semula jadi sambil menyediakan pengalaman pembelajaran secara langsung. Selain itu, penerokaan menarik lain seperti **Herbs Exploration** yang menawarkan cerapan tentang pelbagai jenis herba yang terdapat di atas bukit, manakala **Night Exploration** menyediakan pengalaman unik untuk menerokai dunia malam Bukit Bendera.

Selain ceramah dan berjalan kaki, para peserta boleh menikmati bengkel fotografi yang dianjurkan oleh **Canon Malaysia**, memfokuskan pada fotografi burung serta alam semula jadi dan fotografi makro. Bengkel ini menawarkan petua dan teknik berharga daripada jurugambar profesional, membolehkan para peserta merakam imej yang menakjubkan di tengah-tengah pemandangan Bukit Bendera. Tempat terhad, pendaftaran awal digalakkan untuk menyertai bengkel yang berharga ini.

Tambahan lagi, **PHF2024** bekerjasama dengan **MinitAgo**, platform digital yang inovatif dan dipacu komuniti untuk menganjurkan **pencarian harta karun digital** yang menarik semasa festival tiga hari di mana pengunjung dapat menikmati alam semula jadi, sejarah dan budaya Bukit Bendera sambil memburu "khazanah " di atas bukit. Ia adalah pengembaraan yang mendidik dan menyeronokkan yang anda tidak mahu ketinggalan.

Apabila PHF2024 semakin menghampiri, keterujaan semakin memuncak untuk meraikan permata ikonik kepada Pulau Pinang ini. Daripada landasan funikular yang berusia lebih seabad kepada kehijauan rimba dan kekayaan biodiversiti, Bukit Bendera menawarkan satu pengalaman yang unik untuk dihayati semua. Sertai **Penang Hill Festival 2024** untuk satu pengalaman yang tidak dapat dilupakan di destinasi yang dihargai ini.

PBBPP ingin merakamkan ucapan terima kasih kepada **Kerajaan Negeri Pulau Pinang, Pejabat EXCO Negeri Pulau Pinang bagi Pelancongan dan Ekonomi Kreatif (PETACE), Penang Global Tourism, Canon Malaysia, Photographic Society of Penang, Hikers Roundtable, MinitAgo** dan rakan niaga di atas bukit atas usaha mereka terhadap acara ini.

PBBPP juga mempelawa individu yang bersemangat dan berminat untuk menjadikan sukarelawan. Individu yang berminat boleh melihat pautan pendaftaran yang akan dikongsi di halaman media sosial PHC. Untuk maklumat lanjut mengenai butiran program (tertakluk kepada perubahan tanpa notis awal) dan pendaftaran aktiviti sepanjang PHF2024, sila layari www.penanghill.gov.my/phf2024 atau ikuti laman Facebook rasmi PBBPP di www.facebook.com/mypenanghill. Pertanyaan juga boleh dihantar melalui e-mel ke phf2024@penanghill.gov.my.

#TAMAT#

Mengenai Perbadanan Bukit Bendera Pulau Pinang (PBBPP)

Perbadanan Bukit Bendera telah ditubuhkan pada tahun 2009 melalui enakmen yang telah dipersetujui melalui persidangan Dewan Undangan Negeri. Tujuan utama penubuhan Perbadanan Bukit Bendera adalah untuk menguruskan perkhidmatan furnikular, pembangunan Bukit Bendera serta mengekalkan Bukit Bendera sebagai tempat pelancongan utama serta menjadi pusat pelancongan bertaraf dunia.

Unit Komunikasi Korporat

Lim Woan May
Penang Hill Corporation
Tel: 04-828 8880 ext. 304
wlim@penanghill.gov.my

Ahmad Aizat Bin Khalid
Penang Hill Corporation
Tel: 04-828 8880 ext. 209
aizat@penanghill.gov.my

Vivien Loo
Penang Hill Corporation
Tel: 04-828 8880 ext. 303
vivienloo@penanghill.gov.my

Lee Shew Yean
Penang Hill Corporation
Tel: 04-828 8880 ext. 344
sylee@penanghill.gov.my

Tan Lee Ling
Penang Hill Corporation
Tel: 04-828 8880 ext. 355
ltan@penanghill.gov.my

PENANG HILL SONGWRITING COMPETITION

Bagi meraikan intipati Bukit Bendera sebagai permata yang berharga, Pertandingan Menulis Lagu Bukit Pulau Pinang diadakan. Dengan bertemakan "**Penang Hill – A Treasured Gem,**" pertandingan ini menggalakkan para peserta untuk mengubah lagu asli yang merakamkan intipati dan keindahan Bukit Bendera.

Terbuka kepada semua **rakyat Malaysia berumur 15 tahun dan ke atas**, pertandingan ini mengalu-alukan penyertaan daripada pelbagai genre muzik, mencerminkan kekayaan budaya Malaysia yang bertenaga. Penyertaan adalah percuma, ia akan menawarkan platform inklusif untuk pemuzik baru untuk mempamerkan bakat dan semangat mereka.

Maklumat Pertandingan:

- Tempoh Pendaftaran : 18 April – 17 Jun 2024
- Tempoh Penyerahan : 18 Jun – 31 Julai 2024

Hadiah:

Kedudukan Hadiah	Hadiah
Juara	RM3,000 + Trofi + Sijil Pencapaian
Naib Juara	RM1,500 + Trofi + Sijil Pencapaian
Tempat Ketiga	RM800 + Trofi + Sijil Pencapaian
Anugerah Kecemerlangan x 3	+ Trofi + Sijil Pencapaian

****Keputusan akan diumumkan satu (1) bulan selepas tempoh penyerahan.***

SOROTAN PENANG HILL FESTIVAL 2024 (PHF2024)

i. Talk: Revitalising Penang Hill: Unveiling the Hill's Remarkable Transformation

Terokai transformasi luar biasa Bukit Bendera, mercu tanda semula jadi yang digemari Malaysia, dalam sesi ceramah – "**Revitalising Penang Hill: Unveiling the Hill's Remarkable Transformation**".

Sertai penceramah yang dihormati: **Yang Berhormat Tuan Wong Hon Wai** (EXCO Pelancongan & Ekonomi Kreatif Negeri Pulau Pinang), **Dato' Cheok Lay Leng** (Pengurus Besar Perbadanan Bukit Bendera),

Lngeshwary A/P Bhaskaran (Pengurus Bahagian Perancangan dan Pembangunan Projek), **Ar. Ong Jin Cheng** (Pengarah Arkitek LLA Sdn. Bhd). Ceramah ini akan dikendalikan oleh **Dr. Beh May Ting**, Ketua Program Sejarah & Pengajian Wilayah di Penang Institute.

ii. Talk: Memories of Penang Hill

Sesi ceramah “*Memories of Penang Hill*” menjemput anda untuk memulakan perjalanan nostalgia melalui kenangan terindah individu yang sangat berkaitan dengan sejarah Bukit Bendera. Penceramah termasuk **Ahmad Chik**, **Linda Batten** dan **Dr. V Rajananda**, masing-masing mempunyai hubungan unik mereka dengan mercu tanda ikonik ini, akan berkongsi naratif peribadi yang menawarkan pandangan tentang masa lalu dan masa depan Bukit Bendera. Sesi ini akan dikendalikan oleh **Allen Tan Heng Poe**, Pengarah Urusan The Habitat Penang Hill.

iii. Talk: The Impact of Illegal Wildlife Trapping: A Silent Threat to Penang Hill Biosphere Reserve's Ecosystem

Rizab Biosfera Bukit Bendera (PHBR), tempat perlindungan biodiversiti, menghadapi ancaman mendesak daripada perangkap hidupan liar haram, menjejaskan ekosistemnya yang halus. Sertai kami untuk mempelajari dan memahami kesan mendalam ancaman senyap ini dan penyelesaian yang berpotensi dalam sesi ceramah – “*The Impact of Illegal Wildlife Trapping: A Silent Threat to Penang Hill Biosphere Reserve's Ecosystem*”.

Ceramah ini akan menampilkan penceramah seperti **Tan Poai Ean** (Penguasa Taman Negara Pulau Pinang), **Dr. Nadine Ruppert** (Pensyarah Kanan, Pusat Pengajian Sains Biologi, Universiti Sains Malaysia), dan **Kanda Kumar** (Penasihat dan Ahli Kehormat, Persatuan Pencinta Alam Malaysia Cawangan Pulau Pinang). Ceramah akan dikendalikan oleh **Dr. Yang Kok Lee** (Pegawai Kanan Projek, Pejabat Rizab

Biosfera Bukit Bendera, Perbadanan Bukit Bendera Pulau Pinang). Marilah kita bersatu untuk menjaga PHBR dan memastikan keharmonian hidupan liar yang pelbagai tanpa sebarang gangguan.

iv. Talk & Walk: Viaduct Trail

Mulakan pengembaraan alam semula jadi yang mendebarkan bersama kami di 'Talk & Walk: Viaduct Trail'!

Diketuai oleh pemandu **NatureWalks@Penang Hill**, nikmati perjalanan sepanjang 7.5 km yang menawan melalui Laluan Viaduct, mempamerkan

pelbagai jenis flora. Selain itu, berehatlah di Nature Green Farm mesra alam di Bukit Bendera yang menampilkan teknik pertanian yang inovatif. Bersedia untuk berhubung semula dengan Alam Semula Jadi untuk pengalaman yang berharga!

v. Talk & Walk: Moniot Trail

Temui sejarah menarik Laluan Moniot, trek tertua Bukit Bendera sejak pembinaannya pada tahun 1825 oleh British. Sertai kami dalam perjalanan di sepanjang laluan sejauh 7 km ini, yang pernah dihiasi dengan kereta kuda, dan temui flora dan fauna yang asli. Alami keindahan yang tenang sambil laluan itu mendedahkan aliran semula jadi, mencipta kenangan untuk dihargai.

vi. Talk & Walk: Crag Heritage Trail

Melangkah ke masa lalu dengan lawatan ke The Crag, mercu tanda bersejarah yang berdaya tahan di Bukit Pulau Pinang. Dibina pada pertengahan abad ke-19, ia telah berfungsi sebagai sanitarium, hotel dan sekolah berasrama penuh, malah menghiasi layar perak, berfungsi sebagai lokasi penggambaran untuk "Indochine" pada tahun 1992 dan latar belakang untuk siri TV British "Indian Summers" pada tahun 2014.

Berjalan di sepanjang Laluan Warisan Crag sejauh 3 km, menikmati kisah sejarah Bukit Bendera dan nostalgia alma mater untuk alumni Uplands.

vii. Herbs Exploration

Temui kepelbagaian tumbuhan herba yang terdapat di Bukit Bendera semasa berjalan kaki selama dua jam. Dari Tongkat Ali ke Kacip Fatimah, Misai Kucing, dan Ketumpang Air, mendalami khasiat herba ini untuk perubatan. Libatkan deria anda semasa anda menyentuh, menghidu dan merasainya untuk pengalaman yang tiada tandingannya!

viii. Night Exploration

Mulakan penerokaan malam yang unik di Bukit Bendera, di mana dunia malam mendedahkan keajaibannya. Dipimpin oleh naturalis berpengalaman, menerokai hutan hujan selepas matahari terbenam untuk perjalanan yang menawan. Alami simfoni bunyi hutan, temui hidupan liar malam yang sukar difahami dan dapatkan cerapan tentang usaha pemuliharaan. Sertai kami untuk pengembaraan yang tidak dapat dilupakan!

ix. Junior Rainforest Exploration

Pupuk rasa ingin tahu dan semangat anak-anak anda terhadap alam semula jadi! Direka untuk kanak-kanak berumur lima hingga 15 tahun, mereka akan gembira menemui pelbagai tumbuhan dan pokok dengan panduan yang menarik.

Seterusnya, kenalkan kanak-kanak dengan makhluk ikonik dan comel di Bukit Bendera, lutung gelap, dengan aktiviti menarik yang dikendalikan oleh Langur Project Penang (LPP).

Penjelajahan akan diakhiri dengan penglibatan kanak-kanak dalam aktiviti penanaman benih dan pokok di Taman Maingaya. Pengalaman yang tidak boleh dilepaskan semasa *Penang Hill Festival*.

x. Penang Hill Photo Exhibition

Terokai kekayaan sejarah dan usaha pemuliharaan Bukit Bendera di '*Penang Hill Photo Exhibition*'. Temui acara istimewa seperti Penang Hill Festival dan pelajari tentang inisiatif pemuliharaan oleh Perbadanan Bukit Bendera Pulau Pinang. Selami 100 tahun transformasi dan kagumi keindahan bukit. Jangan ketinggalan pameran mencerahkan ini di Penang Hill Festival 2024!

xi. Penang Hill Biosphere Reserve & Summit Area Concept Master Plan Exhibition

Melangkah ke dunia tersembunyi di Rizab Biosfera Bukit Bendera! Terokai rahsia suburnya: daripada air terjun berlatarkan kepada ekosistem bertenaga yang penuh dengan kehidupan. Temui bagaimana syurga yang dilindungi ini berfungsi dan dizonkan. Ketahui lebih lanjut tentang rancangan menarik untuk masa depan Bukit dengan pelancaran **Penang Hill Summit Area Concept Master Plan**. Visi jangka panjang ini akan mengubah puncak Bukit Bendera menjadi destinasi yang menarik dan mampan.

xii. Bird Photography Workshop

Jangan ketinggalan mengikuti bengkel fotografi burung yang dianjurkan oleh **Canon Malaysia!** Ketahui petua dan teknik berharga daripada jurugambar profesional untuk menangkap gambar burung yang

menakjubkan. Sama ada anda seorang jurugambar burung yang bercita-cita tinggi atau hanya ingin meningkatkan kemahiran anda, bengkel ini

mesti dihadiri. Tempat duduk terhad tersedia berdasarkan siapa cepat dia dapat, jadi daftar awal!

xiii. Nature and Macro Photography Workshop

Tingkatkan kemahiran fotografi anda di tengah-tengah pemandangan Bukit Bendera yang menakjubkan. Sertai pakar dari **Canon Malaysia** untuk menguasai fotografi makro, gambar keindahan bunga, rama-rama dan banyak lagi. Jangan lepaskan peluang ini untuk tingkatkan perjalanan fotografi alam semula jadi anda! Tempat duduk terhad, daftar awal!

xiv. Music on the Hill – East meets West

Alami 'Music on the Hill - East meets West' di Penang Hill Festival! Nikmati persembahan menawan oleh kumpulan terkenal seperti **BhaavaNarthana Naatyalaya, Penang Youth Orchestra, Culture Shot, Wak Long Music & Art Centre** dan **Sada Borneo**. Daripada tarian India klasik kepada gabungan etno, Melayu tradisional dan muzik hutan hujan, acara ini menjanjikan untuk buat anda terpesona. Tetapkan tarikh untuk malam muzik yang tidak dapat dilupakan.

xv. MinitAgo Festival Treasure Hunt

PHF2024 bekerjasama dengan MinitAgo untuk mengatur aktiviti mencari harta karun semasa festival tiga hari untuk meningkatkan pengalaman pengunjung festival. Aktiviti ini bertujuan untuk memberi peluang kepada para peserta untuk belajar tentang alam semula jadi, sejarah dan warisan budaya Bukit Bendera sambil berseronok meneroka dan memburu "khazanah".

MinitAgo, dilancarkan pada Oktober 2023, berfungsi sebagai aplikasi pemetaan masa nyata yang memperkasakan pengguna untuk menemui dan berkongsi acara berterusan serta tempat menarik di kawasan mereka, menggalakkan penglibatan komuniti dan menyediakan perniagaan berharga mengenai trend dan keutamaan tempatan.

Poster PHF2024

Organiser: Endorsed by:

PENANG HILL FESTIVAL 2024

“See the Nature, Feel the History”

19-21 JULY 2024
FRIDAY-SUNDAY

MARK YOUR CALENDAR!

For more info/registration: www.penanghill.gov.my/phf2024

Supported by: